
 

 

 
Dansk Islandshesteforening - Vilhelmsborg – Bedervej 101 – 8320 Mårslet 

Dagsorden møde i DI-B lørdag den 25.-9. 2022 kl. 10.30-16.30 på 
Vilhelmsborg  
 

Deltagere i mødet: Sus Ulbæk (SU), Rune Hansen (RH), Caroline Seehusen (CS), Jørn Hartvig 

(JH), Anders Kaihøj (AK), Kristiane Klindt (KK). Ikke tilstede: Charlotte Vestergaard (CV) 
 

 

 

 
Dagsorden: 
 

 
  

 

 

1. Godkendelse af referat af møde 

den 31. august 2022  

  

 

Ingen kommentarer. 

  

 

2. Nyt fra komiteerne  

 

 

Natur: CS fortalte kort om Hesteturismekonferencen den 

13. sept. Med 3 vigtige emner: 

- Horses and European Heritage - Et EU finansieret 

forskningsprojekt 
- Geo-Cheval -Et projekt om registrering af rideruter 

for nuværende primært i Frankrig. 

- Et projekt som måske kan få en international 

riderute ført gennem DK. 
 

Avl: Kåring 4 på Hedeland gik fint.  

Avlerkurser lige på trapperne.  

 
Klub: Fokus har været på junior -unge i samarbejde med 

junior unge udvalget.  

 

Sport: Nye dommere er godt nyt.  
 

Bestyrelsen beslutter at stoppe prøveordningen for private 

aktører. Der henvises til grundprincipper, som også 

kommunikeret i forbindelse med prøveperiodens start: 1) 
hvad klubberne kan gøre, skal klubberne gøre og 2) private 

stævner kan være godt, hvis de tilfører sporten væsentligt 

nyt. Afholdelse af ovalbanestævner og ridehusstævner er 

væsentlige bidrag til klubbernes økonomi og til, at 
klubberne kan drive andre aktiviteter til gavn for deres 

medlemmer. 
Der har været givet 2 eventaftaler til udendørs 

ovalbanestævner i 2022. Private arrangører opfordres til at 

arbejde sammen med klubberne om afholdelse af stævner. 

AK har udarbejdet statistik vedr. antal stævner holdt op 
imod antal ryttere med licens. Disse tal viser, at med det 

høje antal stævner annonceret på Sporti, så er der hård 

konkurrence om de ryttere der rider stævnerne. Hvis 

klubberne er interesserede i at holde større stævner – e.g. 
WRL stævner, bør de opfordres til at gå sammen med 

andre klubber. 
Der udarbejdes en nyhed til hjemmeside og fb. 

 
DM i uge 27 skal udbydes til klubberne snarest.   

 

 

3. Klubkomite – fremtid? 
 

Diskussion af klubkomiteens fremtid og opgaver. Proces for 

inddragelse af klubber diskuteret. Virtuelt møde og 
opfølgning på Generalforsamling. Klubkomiteens opgave er 

blandt andet at støtte klubberne i med vidensdele og at 

inspirere hinanden. 

 



 

 

 
Dansk Islandshesteforening - Vilhelmsborg – Bedervej 101 – 8320 Mårslet 

Strukturdebatten tages op i klubkomite regi blandt andet 

ved et virtuelt klubmøde primo november 2022. 
 

 

4. GF – Dalum 

- Invitation 
- Årsberetning 

- Kandidater på valg 

- nye kandidater 

- Vedtægtsforslag 
- Kontingent 

- Dirigent forslag 

- Referent forslag 

 

    

Invitation til kombineret fysisk og virtuel GF med alle 

relevante bilag, årsberetning, regnskab og budget uploades 
til hjemmeside senest den 4. november kl 24. 

 

Tilmelding på Sporti  

Tidsplan for den 19. november: 
Kl 9:       Bestyrelsen mødes på Dalum Landbrugsskole.  

Kl 10-12: Formøder mellem medlemmer og de respektive               

komiteer – mulighed for 1-2 emner, som evt. gentages, da 

mange er interesseret i flere komiteer. Komiteer beslutter 
format. 

Kl 12-13: Frokost – egenbetaling.  

Kl 13-17: Generalforsamling. 

 
Dirigent forslag Jens Iversen. 

Referent: Rita Geertz. KK undersøger. 

 

Bestyrelsen noterer tilbud på 45.000,- kr til teknik og 
streaming og elektronisk afstemning derudover 25.000,- 

kr. Det er forholdsvist dyrt at afholde et kombineret 

fysisk/virtuelt møde, idet den samlede pris for afholdelse af 

GF må forventes at løbe op i ca. 100.000.  
 

Formøder til GF: Potentielle emner – Komiteerne 

melder tilbage med endelige emner  

Avl:  
- Opdatering/vedligehold af stambogsreglement. 

- Følregistrering/bedækningsindberetning 

 

Sport: 
- Afventer input fra SK 

 

Natur: 

- ”Hvor der er vilje er der vej” 
- Skilteskovs indsats/ Registrering af rideruter 

 

Klub: 

- Klubkomiteens rolle 
- Strukturdebatten set fra klubbernes side 

 

Kandidater:  

Bilag om kandidater/ledige pladser udarbejdes til GF 
 

Årsberetning: 

Kort præcis årsberetning med flere tal. 

Spørgeskemaundersøgelsens resultater bringes ind.  
 

DEAD-LINE for udkast: 10. oktober 

 

Forslag: 
Der er fremkommet flg. Forslag/indspil: 

Fra bestyrelsen: 

- Vedtægtsændring virtuelle GF – opfølgning fra GF 

2021 
- Vedtægtsændring vedrørende navn på 

Naturkomite. 

- Ønske om flere medlemmer i Naturkomiteen. 

 
Fra klubber og medlemmer: 



 

 

 
Dansk Islandshesteforening - Vilhelmsborg – Bedervej 101 – 8320 Mårslet 

- Forslag fra Faxi om at arbejde med bredde lægges 

ind under klubkomiteen – kan ses i sammenhæng 
med drøftelse af Klubkomiteens rolle 

- Forslag til vedtægtsændring omkring virtuel 

mødeform  

- Forslag til eget regnskab for stambogskontor   
- Brev fra Hekla vedr. private stævner mv. Møde 

afholdes  

- Brev fra medlem om hvordan man får flere til at 

kåre især hopper – kontakt med henblik på evt. 
forslag 

- Brev fra medlem vedr. Stævner – Sportskomiteen 

tager kontakt 

 

 

5. Regnskabsfremstilling 

 

 

Planen er ligesom sidste år, et Meta-regnskab 

(Resultatopgørelse) for hele foreningen baseret på 

aktiviteter. I år bliver det formentlig en side med samlede 
indtægter og en side med samlede udgifter samt 

slutresultat.  

 

Derudover bliver der et separat regnskab for hver afdeling 
med indtægter og udgifter for hver afdeling separat. 

 

I regnskabet for 2022/23: 

- Sammenlægning af afdelingerne for Hjemmeside og 
Tölt = Kommunikation 

- Afdelinger for Uddannelsesudvalg og Projekt 

Hedeland udgår. 

- Afdeling 73 Dommerudvalg skifter navn til 
Dommeruddannelse. 

- Konto 3604 EDB-udgifter ændre navn til IT 

- Konto 2230 KM-udgifter flyttes til 

Driftsomkostninger. 
Helt afgørende at det er let at overskue foreningens 

økonomi. 

 

 
6. Budget- forslag 

 

 

Første drøftelse af udkast inkl. til evt. nye tiltag 
Endelige budgetforslag fra Komiteerne med forslag til nye 

eller styrkede aktiviteter senest 10. oktober  

 
7. Foreløbige regnskaber for DM og 

NM 

 

Overskud fra DM deles mellem de arrangerende klubber 
Tvistur og Saga Svendborg. Regnskab for DM sport 

fremlægges 

Der arbejdes på regnskab for NM – evt. overskud 

returneres til rytterne. 

 

8. Elite – fremadrettet - budget 

 

Princippet er, at eliten modtager sponsormidler fra 

hovedsponsorerne jf. kontrakter med hovedsponsorer; og 

at de derudover selv betaler via elitetilmeldinger. 

 
Landsholdstilkendegivelser anvendes til delvis finansiering 

af udtagelsesudvalget. 

 

Endeligt budgetforslag fra Eliteudvalget afventes. 
 

 

9. Mulige hensættelser 2022/23 

 

 

Hedeland Ringborg                              300.000 kr 

Hedeland Vogn                                    100.000 kr 
Hedeland el                                     ca 120.000 kr 

Hjemmeside                                        150.000 kr 

Eliteudvalg indbetalt i ’22 til Elitegruppen 68.000 kr – de 

hensættes til Elitegruppen til brug i 2023. 
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10. Ny hjemmeside 

- Menu Foreningen, Den 
islandske heste 

- Nyhedsbrev fra DI – 

medlemmer /ikke-medlemmer 

- Nyhedsbrev fra Tölt – 
medlemmer/ikke-medlemmer 

 

 

Nyhedsbreve DI sendes til medlemmer. 
Nyhedsbreve Tölt sendes til medlemmer. 

 

11. Eventuelt 
 

 

Der var enighed om at udsende referater fra 

Bestyrelsesmøder til medlemmer i forbindelse med 
nyhedsbreve 

 

12. Næste møde 
 

 

17. oktober 2022 kl. 20. 

 

13. Møderække for efteråret 

 

 

Kalender bestemmes af Generalforsamling 

 

 

Udsendt den 10. oktober 2022 
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